
Protokół Nr XLII/23 

obrad XLII sesji Rady Miasta Zambrów  odbytej w dniu 24 stycznia 2023  

w Sali konferencyjnej Urzędu Miasta Zambrów p. 214                                                              

w godzinach 12:00-15:10.                                                            

W posiedzeniu wzięło udział 20 członków. 

1. Bogdan Andrzejczuk 

2. Wiesława Arent 

3. Radosław Bańkowski 

4. Anna Chętnik 

5. Ryszard Kaźmierczak 

6. Michał Klimowicz 

7. Zbigniew Korzeniowski 

8. Tomasz Józef Kosek 

9. Kamil Kowalczyk 

10. Zbigniew Kulesza 

11. Barbara Danuta Laszuk 

12. Łukasz Miszak 

13. Agnieszka Ogórkowska 

14. Jacek Olszewski 

15. Barbara Reinke 

16. Henryk Rykaczewski 

17. Anna Truchel 

18. Wioletta Walasek 

19. Cezary Witkowski 

20. Marta Worosilak 

21. Grażyna Anna Wyszyńska 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:                                                                                                

1. Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski 

2. Zastępca Burmistrza Miasta Zambrów p. Adam Libuda 

3. Sekretarz Miasta Zambrów p. Jolanta Gronostajska 

4. Skarbnik Miasta Zambrów p. Anna Sadowska Piętak 

5. Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej p. Danuta Łapińska 

6. Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Halina Brulińska 

7. Naczelnik Wydziału Rozwoju Gospodarczego p. Cezary Lasek 

8. Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich p. Rafał Pomazański  

9. Kierownik USC p. Anna Stefańska 

10. Dyrektor MOPS p. Janina Komorowska 

11. Prezes ZCiW p. Waldemar Gawkowski 

12. Prezes ZMK p. Józef Przeździecki  

13. Prezes ZN p. Stefan Wojno 

14. Głowna Księgowa Miejskiego Żłobka p. Edyta Michałowska  

15. Mieszkańcy Miasta Zambrów 

 



Otwarcia obrad XLII sesji Rady Miasta Zambrów dokonał Przewodniczący Rady p. Jacek 

Olszewski. Powitał radnych oraz zaproszonych gości wymienionych na wstępie protokołu. 

Stwierdził prawomocność obrad.                                                                                                

1. Ustalenie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Jacek Olszewski przedstawił porządek obrad sesji. 

Następnie zapytał, czy są uwagi do porządku obrad.  

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski przychylając się do wniosku 

mieszkańców miasta zaproponował, aby zamienić kolejność pkt. 3 z 4. 

 

2. Przyjęcie protokołu obrad poprzedniej sesji. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu obrad poprzedniej sesji..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

 

Bogdan Andrzejczuk, Wiesława Arent, Radosław Bańkowski, Anna Chętnik, Ryszard 

Kaźmierczak, Michał Klimowicz, Zbigniew Korzeniowski, Tomasz Józef Kosek, Kamil 

Kowalczyk, Zbigniew Kulesza, Barbara Danuta Laszuk, Łukasz Miszak, Agnieszka 

Ogórkowska, Jacek Olszewski, Barbara Reinke, Henryk Rykaczewski, Anna Truchel, Cezary 

Witkowski, Marta Worosilak, Grażyna Anna Wyszyńska 

 

NIEOBECNI (1) 

Wioletta Walasek 

 

 

4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Tomasz Kosek odczytał interpelację autorstwa radnych 

p. Radosława Bańkowskiego, p. Anny Chętnik, p. Kamila Kowalczyka, p. Henryka 

Rykaczewskiego, p. Anny Truchel, p. Grażyny Wyszyńskiej w sprawie planowanych 

podwyżek taryf za energię cieplną oraz podgrzania wody. Jak również udzieloną na nią 

odpowiedź.  

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Tomasz Kosek odczytał odpowiedź na interpelację dot. 

planów rozwojowych  ZCiW autorstwa radnych p. Łukasza Miszak oraz p. Marty Worosilak. 



Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Tomasz Kosek odczytał protest mieszkańców z dnia 23 

stycznia autorstwa członków ZSM z bloku 41B przy Al. Woj. Pol. Przeciwko drastycznym 

podwyżkom cen ciepła i czynszu od stycznia 2023 roku. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Tomasz Kosek odczytał pismo mieszkańców adresowane 

do Prezesa i zarządu ZSM oraz Rady Nadzorczej. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Tomasz Kosek odczytał pismo mieszkańców z dnia 11.01 

adresowane do Burmistrza Miasta oraz Rady Miasta Zambrów. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Tomasz Kosek odczytał interpelację radnych p. Kamila 

Kowalczyka, p. Radosława Bańkowskiego, p. Anny Truchel, p. Anny Chętnik, p. Grażyny 

Wyszyńskiej oraz p. Henryka Rykaczewskiego. 

Mieszkaniec Miasta nawiązując do tabelki zawartej w odpowiedzi ZCiW z 28.12 zapytał, 

dlaczego opisane w niej procenty nie zgadzają się z tym, co w rzeczywistości otrzymali 

mieszkańcy. Mieszkaniec zwrócił się z prośbą o udzielenie informacji, dotyczących 

wspomnianej w odpowiedzi pożyczki tzn. w jakiej instytucji została zaciągnięta oraz na jakich 

warunkach finansowych.  

Prezes ZCiW p. Waldemar Gawkowski odpowiedział, że podwyżki w rzeczywistości są zgodne 

z tym, co zostało opisane w tabeli. W okresie od 1 stycznia do końca kwietnia tego roku 

podwyżki są w takiej skali i są one zatwierdzone przez URE. Odnośnie podwyżki Prezes ZCiW 

poinformował, że była ona niezbędna do interwencyjnego zakupu węgla w sytuacji kryzysowej, 

kiedy zostało wprowadzone embargo. Z dnia na dzień ceny rosły i w pewnym momencie nie 

było już nawet gdzie kupować węgla. Żeby można było jeszcze w pierwszym okresie 

galopujących cen zakupić opał, trzeba było zorganizować tzw. żywą gotówkę. Z pomocą 

przyszedł Prezes ZSM, który udzielił pożyczki, tylko po to żeby umożliwić spółce zakup węgla. 

Prezes ZCiW oznajmił, że instytucja bankowa również udzieliłaby takiego kredytu, ale 

procedura byłaby zdecydowanie dłuższa. Kredyt został udzielony spółce przez ZSM z okresem 

spłacalności do końca 2022 roku i spłata miała nastąpić kompensując opłaty spółdzielni za 

dostawy ciepła.  

Mieszkaniec Miasta zapytał, czy zaciągnięcie podwyżki  u innego podmiotu było legalne.  

Prezes ZCiW p. Waldemar Gawkowski odpowiedział, że tak.   

Mieszkaniec Miasta poinformował, że uważa iż otrzymane drastyczne podwyżki ciepła, mają 

na celu umożliwienie szybszej spłaty kredytu. Mieszkaniec oznajmił, że podwyżki cen ciepła 

są ponad 100%, a w tabeli opisane jest że wynoszą 50% ,w związku z tym Mieszkaniec zapytał 

skąd bierze się pozostałe 50% podwyżki.  

Radny p. Zbigniew Korzeniowski poinformował, że jeśli chodzi o  skalę podwyżki, za energię 

cieplną na centralne ogrzewanie i na podgrzanie ciepłej wody, to trzeba powiedzieć wyraźne, 

że Zarządcy Nieruchomości niezależnie czy to Spółdzielnia czy Zarządca Wspólnot 

Mieszkaniowych mają za zadanie zebranie od mieszkańców dokładnie taką kwotę, jaką trzeba 

zapłacić w fakturach za ciepło. Jeśli zaliczki, które pobieramy na centralne ogrzewanie okażą 

się,  nieco wyższe niż koszty, to pieniądze są zwracane mieszkańcom w tzw. nadpłatach za 

ciepło. Jeśli sytuacja okaże się odwrotna tzn. zaliczki będą niższe od kosztów, to trzeba będzie 

pobrać od mieszkańców środki i wtedy będą niedopłaty. Procenty  które przedstawił Prezes 



ZCiW zawierają zarówno opłaty stałe jak i cenę gigadżula, czyli jednostki ciepła, trzeba tylko 

pamiętać że Prezes ZCiW podając nowe taryfy operuje w cenach netto bez VAT, ponieważ jest 

przedsiębiorcą i dla niego zarówno taryfy jak i cena rozliczenia z podmiotami istotna jest netto. 

Natomiast Zarządcy muszą stosować ceny brutto, czyli z doliczonym VATem, który jest 

absolutnie niezależny od spółdzielni, ani spółki ZCiW. Istotne jest, że do końca 2022 roku 

funkcjonowała taryfa antyinflacyjna według której VAT był obniżony do 5% i dochody netto 

doliczało się do 5% i taka cena była stosowana dla mieszkańców. Natomiast od 1 stycznia VAT 

wrócił do 23% i od 1 stycznia cena dla mieszkańców wynosi cenę netto + 23%VAT. Radny p. 

Zbigniew Korzeniowski poinformował, że ma dane odnośnie ceny gigadżula, czyli jednostki 

ciepła. W 2022 roku cena wynosiła netto 57,92zł jeśli do tego zastosować VAT 5%, to cena 

wyniesie 60,82zł. Od 1 stycznia do końca kwietnia cena wynosi 104,01zł, ale jak do tego 

doliczymy 23% VAT, to wyniesie 127,93zł tj. około 110% podwyżki. Natomiast od 1 maja 

cena bez rekompensaty za jednostkę ciepła będzie wynosiła 132,08zł netto + 23% VAT to 

wychodzi 162,43zł. Różnica od 1 maja w stosunku do ceny z poprzedniego roku wzrosła o 

163% i to powoduje, że Zarządcy kalkując ceny na cały rok ustalili takie, a nie inne zaliczki. 

Natomiast istotną rzeczą z punktu widzenia mieszkańców jest to, że na koniec okresu 

rozliczeniowego tak czy inaczej będą indywidulane rozliczenia i czy to spółdzielnia czy 

zarządcy nieruchomości nie mogą pobrać więcej od mieszkańców niż wynoszą koszty 

wynikające z faktur za ciepło od ciepłowni. W tej chwili są zaawansowane prace Rządu nad 

kolejnym rozwiązaniem, które ma obniżyć ceny ciepła i spowodować, że podwyżki będą w 

stosunku do poprzedniego roku mniejsze. Pierwsze zapowiedzi były takie, że wejdzie to od 1 

lutego, jednak wczorajszego dnia okazało się, że prawdopodobnie wejdzie to od 1 marca. Radny 

p. Zbigniew Korzeniowski poinformował, że jeśli taka rzecz zostanie uchwalona i będą jakieś 

rekompensaty dla ciepłowni, to jest wysoce prawdopodobne, że cena dla spółdzielni tym 

samym dla mieszkańców spadnie.  

Mieszkaniec Miasta oznajmił, że interpelacja dotyczyła konkretnie spółki miejskiej, więc 

należałoby rozmawiać co w mieście mógł zrobić Burmistrz oraz ZCiW dla mieszkańców, żeby 

podwyżki nie były tak drastyczne.  

Mieszkanka Miasta poinformowała, że Prezes ZSM wyjaśniał, że na koniec roku będą 

rozliczenia indywidualne dla mieszkańców, ale płacić trzeba teraz. Mieszkańcy którzy zarabiają 

kilka tysięcy miesięcznie mogą sobie pozwolić na opłaty podwyżek, myśląc że później będzie 

zwrot. Niestety niektórym emerytom w chwili obecnej, może nie wystarczyć środków nawet 

na zakup leków po opłacie czynszu, a do momentu rozliczenia mogą nie dożyć. Mieszkanka 

Miasta oznajmiła, że wiele razy na walnych zgromadzeniach była poruszana sprawa ciepłej 

wody. Ciepła woda to nie jest tylko zimna woda + podgrzanie, tylko w ZSM jest jeszcze jedna 

pozycja tj. opłata ciepłej wody z m2 mieszkania. Przeciętne z mieszkania 60m2 dodatkowa 

opłata za ciepłą wodę wynosi prawie 40zł. Mieszkanka poinformowała, że na jednym z zebrań 

Prezes powiedział, że opłatę stałą ustala Rada Nadzorcza. Mieszkanka oznajmiła, że jest ona 

wybierana  przez mieszkańców i powinna ona stać w obronie mieszkańców, a nie Zarządcy.  

Mieszkanka poinformowała, że do każdego mieszkania dochodzą takie same rury, a mimo to 

w każdym mieszkaniu o innym metrażu jest inna stawka ciepłej wody, ponieważ dochodzi do 

tego opłata za zużycie z metra.  

Radny p. Zbigniew Korzeniowski poinformował, że w fakturach z ciepłowni nie ma konkretnej 

opłaty za ciepłą wodę, ale jest opłata stała z tytułu mocy zamówionej i opłat przesyłowych 

stałych za dostarczaną energie cieplną, a część energii cieplnej jest spożytkowana na 

podgrzanie wody. Opłaty stałe to opłaty abonamentowe, tak jak przykładowo są faktury za 

energię elektryczną i nawet jeśli nie zostanie ona zużyta, to opłaty stałe występują i te opłaty 



są również kosztem związanym z centralnym ogrzewaniem i podgrzaniem ciepłej wody. Jest 

to wyliczane według kubatury budynku, czyli według powierzchni, ponieważ wysokość 

budynku jest praktycznie wszędzie taka sama. W związku z tym nawet gdyby w pozycji opłat 

czynszowych nie występowała opłata stała do ciepłej wody, to w takiej samej wysokości ona 

byłaby przeniesiona do rozliczenia centralnego ogrzewania. Wszystkie pozycje związane z 

opłatami dot. ciepła są tak kalkulowane, żeby na koniec rozliczyć to co do zera. Radny p. 

Zbigniew Korzeniowski oznajmił, że mieszkańcy wpłacając za różnego rodzaju części 

składowe dot. energii cieplnej zaliczki lub inne opłaty stałe, składają się na opłacanie faktur za 

usługi dla ciepłowni.  

Mieszkanka Miasta poinformowała, że niezależnie od zużycia wody, opłatę stałą za zużycie 

trzeba zapłacić co jest nielogiczne i nie ma tego w innych spółdzielniach oraz miastach. 

Radny p. Zbigniew Korzeniowski oznajmił, że jest tak dlatego, ponieważ nie ma rozbicia na 

ciepłą wodę i centralne ogrzewanie, a wszystko jest w opłatach stałych za ogrzewanie centralne.  

Mieszkanka Miasta poinformowała, że nielogicznym jest aby m2 zużywały ciepłą wodę.  

Radny p. Zbigniew Korzeniowski odpowiedział, że m2 generują opłaty abonamentowe. 

Mieszkanka Miasta oznajmiła, że należałoby umieścić jednakowo dla wszystkich mieszkańców 

jednostkę stałą. 

Radny p. Zbigniew Korzeniowski odpowiedział, że w zależności od powierzchni mieszkania 

zależy moc zamówienia.  

Mieszkanka Miasta poinformowała, że zrozumiałe byłoby to jeśli dotyczyłoby to opłat za 

ogrzewanie od m2. 

Radny p. Zbigniew Korzeniowski oznajmił, że moc zamówienia nie dotyczy centralnego 

ogrzewania, tylko w ogóle energii cieplnej zakupowej od ciepłowni.  

Mieszkaniec Miasta poinformował, że wygląda na to, że spółka wpadła w tarapaty i szuka 

pokrycia poniesionych strat wśród mieszkańców. Mieszaniec Miasta zapytał,  gdzie podziały 

się zyski spółki. 

Prezes ZCiW p. Waldemar Gawkowski oznajmił, że w odpowiedzi przed pkt. 10 jest tabela i 

tam jest zestawienie kosztów poniesionych przez spółkę na wytwarzanie ciepła tj. koszty 

zakupu węgla i gazu, zakup uprawnień do emisji CO2 i koszty zakupu energii elektrycznej. 

Łączny poniesiony koszt w 2021 r. wyniósł 15.650.000zł, a w 2022 r. 28.150.000zł, czyli koszty 

wzrosły w 2022 roku o 12.500.000zł. Pytania o drastyczne podwyżki nie powinny być 

adresowane do Zarządu Spółki ani do Zarządów Administratorów Spółdzielni 

Mieszkaniowych. Drastyczny wzrost kosztów spowodował czynnik zewnętrzny niezależny od 

wytwórni ani Prezesa ZSM, to spowodowała polityka gospodarcza kraju. Nikt nie był w stanie 

przewidzieć jedenastokrotnego wzrostu ceny węgla. Prezes ZCiW p. Waldemar Gawkowski 

poinformował, że przewiduje iż spółka będzie miała straty w wysokości 8.000.000zł, ale jest to 

strata bilansowa, która nie oznacza że spółka upada. Spółka posiada zasoby finansowe, a to że 

został zaciągnięty kredyt od Spółdzielni Mieszkaniowej w sytuacji ekstremalnej, to było to w 

interesie mieszkańców, żeby zabezpieczyć się w wypadku braku węgla na rynku. Pojawiające 

się rekompensaty są dowodem na to, że Rząd rozumie trudną sytuację w spółkach 



ciepłowniczych i nie kwestionuje jej. Prezes ZCiW oznajmił, że w trybie pilnym wprowadzona 

będzie też ustawa, która przewiduje, że ceny ogrzewania w blokach mogą wzrosnąć o 40% w 

stosunku do cen z ubiegłego roku. Spółka ponosi koszty na bazie używanych paliw i taryfa dla 

spółki pozostaje wiążąca, a różnicę pokrywał będzie budżet państwa. Prezes ZCiW  

p. Waldemar Gawkowski poinformował, że gdyby taryfy była bez podstaw, to nie zostałyby 

zatwierdzone przez URE. 

Mieszkaniec Miasta zapytał, dlaczego spółka nie skorzystała z propozycji rządu, czyli 40% 

podwyżek.  

Prezes ZCiW p. Waldemar Gawkowski odpowiedział, że nie dało przewidzieć się skali 

problemu.  

Mieszkaniec Miasta zapytał, czy ktoś z radnych interesował się wysokością podwyżek 

centralnego ogrzewania w okolicznych miejscowościach.  

Mieszkanka Miasta oznajmiła, że w Białymstoku w grudnia była podwyżka 2 zł na m3 wody, a 

podwyżki centralnego ogrzewania białostockie spółdzielnie nie wprowadziły.  

Mieszkanka Miasta poinformowała, że w Ostrołęce podwyżka jest 20% tak jak w Łomży, 

Warszawie i Pruszkowie. Mieszkanka oznajmiła, że podwyżka na jej 70m2 mieszkaniu 

wyniesie 190% w związku z tym zapytała, skąd to wynika.  

Mieszkaniec Miasta oznajmił, że Zarządy w mieście wyszły przed szereg z wszystkimi 

podwyżkami, a można było poczekać na rekompensatę Rządu. Mieszkaniec zapytał, gdzie 

podziewają się odsetki pochodzące ze zwrotu zaliczek.  

Radny p. Zbigniew Korzeniowski poinformował, że spółdzielnie otrzymują informację o nowej 

cenie ciepła w grudniu i weszły one od 1 stycznia. Nikt wtedy nie mówił o żadnej 

rekompensacie i nowych taryfach. Radny oznajmił, że środki pobierane od mieszkańców w 

formie zaliczek są na takiej wysokości, jaką trzeba zapłacić ciepłowni, więc nie można było 

czekać. Jeśli cena ciepła rośnie o 100%, to nie można było zastosować dla mieszkańców 

podwyżki 40%, ponieważ nie byłoby z czego pokryć różnicy. W ZSM za 2021 rok nadpłata 

zaliczek nad kosztami centralnego ogrzewania w skali całej spółdzielni wyniosła 20.000zł i w 

zależności od budynku lub lokalu były gdzieś zwroty i dopłaty. Radny poinformował, że 

mieszkańcy płacą w formie zaliczek co miesiąc 1/12, ale koszty spółdzielni wobec ciepłowni 

w styczniu, lutym i marcu nie wynoszą 1/12 tylko dużo więcej. Spółdzielnia oddech łapie 

dopiero po końcu sezonu grzewczego, kiedy jest tylko podgrzanie wody. Rozliczenie roku 2022 

będzie dla mieszkańców ZSM dosyć korzystne ze względu na obniżony VAT. Natomiast 2023 

rok jest całkowicie niewiadomy, ponieważ skokowy wzrost cen spowodował, że zaliczki 

mocno wzrosły, jednak może wejść rekompensata dlatego sytuacja jest dynamiczna. Radny p. 

Zbigniew Korzeniowski oznajmił, że należy pamiętać że Zarządcy Nieruchomości itd. mają 

ustawowy obowiązek rozliczenia cen ciepła do zera. Niezależnie jak nazywa się opłata 

czynszowa, to suma kosztów pobranych od mieszkańców ma wystarczyć na pokrycie faktur. 

Radny poinformował, że pytanie o odsetki jest daleko idące i w przepisach dotyczących 

rozliczeń nie ma nic na ten temat. 

Radna p. Anna Truchel zwróciła się z prośbą o wyjaśnienie, czy jakiś wpływ na podwyżki cen 

mają stare kotły z lat 80tych i jak obecnie wygląda sytuacja budowy kotła na biomasę.  



Prezes ZCiW p. Waldemar Gawkowski odpowiedział, że tendencja jest słuszna, ponieważ 

prowadzi do dywersyfikacji rodzajów paliwa. Jak zostanie uruchomiony kocioł na biomasę, to 

spółka dysponować będzie trzema nośnikami energii gazem, biomasą i węglem. Polityka 

europejska wszelkiego rodzaju metodami zachęca do dekarbonizacji, czyli do odstępowania od 

zużywania paliw kopalnych, a  w szczególności węgla. W tym kierunku idzie technologia, żeby 

spalać mniej szkodliwe dla środowiska paliwa, czyli gaz który ponad 40% ma mniej emisji 

gazów cieplarnianych. Przez ZCiW oznajmił, że to że kotły węglowe są wiekowe nie powoduje 

tego, że nie nadają się one do eksploatacji. Kotły, które w chwili obecnej pracują pochodzą z 

lat 90tych i mają w energetyce dostateczną sprawność rzędu 82% pod względem ekonomii.  

Radna p. Anna Truchel zapytała, czy dostateczną sprawność można rozumieć na ocenę 3.  

Prezes ZCiW p. Waldemar Gawkowski odpowiedział, że sprawność jest wysoka. Zmniejszenie 

kosztów ciepła, automatycznie wiąże się ze zmniejszeniem ceny paliwa, kosztów emisji w 

przypadku węgla i gazu oraz kosztów samego surowca. Jeżeli koszty będą utrzymywały się na 

tym samym poziomie, to nie ma mowy o żadnym zmniejszeniu. Jeśli polityka gospodarcza się 

zmieni, to może w przyszłym roku ceny spadną. Kocioł, który jest budowany na biomasę nie 

generuje opłat za emisję i będzie miało to wpływ na zmniejszenie kosztów produkcji, ale ruszy 

on z nowym sezonem grzewczym. Całkowity koszt inwestycji wynosi 28.000.000zł połowa z 

tego to dofinansowanie, a druga połowa to pożyczka w Narodowym Funduszu.  

Radny p. Łukasz Miszak zwrócił się z prośbą o wyjaśnienie z czego wynika, że spółka 

zdecydowała się na kocioł na biomasę 8 MW, a nie więcej.  

Prezes ZCiW p. Waldemar Gawkowski odpowiedział, że moc wynika z układu pracy kotłów, 

a wyższa moc nie była korzystna w tym układzie.  

Radna p. Grażyna Wyszyńska zapytała, dlaczego tak późno podjęte zostało działanie w 

kierunku uzyskania odnawialnych źródeł energii. Radna oznajmiła, że inne miasta dużo 

wcześniej zainwestowały w to środki np. Łomża, która ma dużo niższe opłaty.  

Prezes ZCiW p. Waldemar Gawkowski odpowiedział, że w różnym czasie różne miasta 

inwestowały np. w źródła biomasowe. W tej chwili  dekarbonizacja stała się modna i opłaty na 

rzecz ochrony środowiska przyspieszyły. W Łomży wcale nie tak dawno, ponieważ 2 lata temu 

to zrobili, także nie jest to rekord. Prezes oznajmił, że spółka wcześniej wykonała kogenerację 

za 16.000.000zł i są to ogromne pieniądze. Trzeba wziąć pod uwagę, że spłacany jest 

kilkunastoletni kredyt, a dojdzie jeszcze spłata kotła na biomasę. 

Radna p. Grażyna Wyszyńska zapytała skąd są tak duże zyski ZSM, skoro koszty musza być 

zbilansowane na zero. 
 

Radny p. Zbigniew Korzeniowski odpowiedział, że spółdzielnia nie generuje dużych zysków. 

Należy pamiętać o tym, że spółdzielnia  oprócz działalności zarządczej na nieruchomościach, 

które z założenia nie może być dochodowe prowadzi także inną działalność, tzn. wynajmuje w 

sposób rynkowy różnego rodzaju nieruchomości itd. Z tego tytułu spółka czerpie dochody, 

które wpływają na zysk. Natomiast nie są to zyski takie, żeby mówić że nagle w rok pojawia 

się 3mln zł. Fakt, że spółdzielnia posiada zasoby finansowe jest bardzo dobry, szczególnie w 

tych czasach kiedy sytuacja jest nieprzewidywalna. Radny poinformował, że ZSM jest dzięki 

temu w stanie finansować zakupy usług dla mieszkańców zaliczkowo, w momencie kiedy od 



mieszkańców nie ma wszystkich środków. Na wynik ten złożyła się praca nie tylko obecnego 

Zarządu, ale również poprzedniego, ponieważ kwota powstała wiele lat.  

 

Radna p. Grażyna Wyszyńska oznajmiła, że dobrze że spółka posiada zapasy finansowe. Radna 

zapytała, czy w związku z tym można by w jakiś sposób pomóc mieszkańcom w sytuacji 

podwyżek. 

 

Radny p. Zbigniew Korzeniowski odpowiedział że bieżąca działalność spółki musi się 

bilansować. Środki finansowe, które zostały zebrane przez x lat nie mogą służyć na pokrycie 

części kosztów funkcjonowania mieszkań i opłat za lokale, ponieważ jest to niedopuszczalne. 

Jeśli za ciepło jest konkretna cena, to taką cenę trzeba pobrać od mieszkańców. Radny 

poinformował, że podwyżki czynszów w chwili obecnej są na niespotykaną skalę, sytuacja ta 

również nie cieszy Zarządców Nieruchomości i Prezesów Spółdzielni. Trzeba pamiętać też,  że 

nie są oni winni za tak duże podwyżki, ponieważ są tylko inkasentami wysyłającymi informacje 

do mieszkańców. Jeżeli ciepło podrożało ileś procent, to następstwem tego jest podwyżka o 

tyle samo procent cenę ciepła mieszkańcom. Radny p. Zbigniew Korzeniowski oznajmił, że 

należy pamiętać również o VAT, bo jest to duża rozbieżność pomiędzy tym co obowiązuje 

ciepłownię, a tym co dotyczy docelowo mieszkańców. 

 

Radna p. Grażyna Wyszyńska poinformowała, że rozumie iż oszczędności spółdzielnia może 

przeznaczyć np. na remonty. 

 

Radny p. Zbigniew Korzeniowski odpowiedział, że jest to skomplikowana sytuacja 

.  

Radna p. Grażyna Wyszyńska oznajmiła, że mieszkańcy chcieliby poznać tę informację.  

 

Radny p. Zbigniew Korzeniowski odpowiedział, że po to są walne zgromadzenia, żeby  

mieszkańcy mogli się dowiedzieć. Natomiast na remonty środki przeznaczane są z funduszu 

remontowego. Radny oznajmił, że na każdy rodzaj działalności zbierane są środki na pokrycie 

kosztów. 

 

Radna p. Grażyna Wyszyńska zwróciła się z prośbą o wyjaśnienie, na co mogą zostać 

przeznaczone  środki z tytułu wynajmu lokali. 

 

Radny p. Zbigniew Korzeniowski odpowiedział, że jest to kapitał spółdzielni, a spółdzielnia 

nie jest wrogą instytucją. Spółdzielnia zrzesza członków i są to środki wszystkich jej członków. 

Mogą one służyć na przykład temu, żeby opłacić styczniową fakturę za ciepło tj. 1 mln zł, gdzie 

pobrane zaliczki były na kwotę 700.000zł. Zarówno w ZSM jak i innych tego typu instytucjach 

jest cos takiego jak zadłużenie mieszkańców, ponieważ część nie płaci na bieżąco czynszu, a 

spółdzielnia musi zapłacić za wodę, ciepło i prąd. W takiej sytuacji środki są pobierane z 

zasobów, a docelowo mieszkaniec który nie płaci zostanie rozliczony poprzez komornika lub 

starci mieszkanie.  Jednak dopóki to nie nastąpi, spółka musi mieć środki na normalne 

funkcjonowanie.      

 

Mieszkanka Miasta oznajmiła, że ciepłownictwo podwyższyło o 50% energię, a spółdzielnia 

dla mieszkańców podwyższyła już za styczeń 100%. 

 

Radny p. Zbigniew Korzeniowski poinformował, że tłumaczył to wcześniej. Jest to kwestia 

chociażby  VATu i nie jest to 50%, tylko ciepło z VAT drożeje około 100%, a niektórzy 



uważają że więcej. Tak czy inaczej są to opłaty zaliczkowe, które będą rozliczane na koniec 

roku.  

 

Mieszkanka Miasta zapytała, czy jest możliwość aby nadpłaty były w lutym, jeśli zostanie 

wprowadzona obniżka, a nie na koniec roku.  

 

Radny p. Zbigniew Korzeniowski odpowiedział, że jeśli zostanie wprowadzona ustawa przez 

Rząd, to  jako Prezes ZSM powiadomi mieszkańców z radością o spadku cen ciepła następnego 

dnia. 

 

Radna p. Barbara Laszuk poinformowała, że jest to trudny temat dla wszystkich. Oznajmiła, że 

należy zrozumieć, że to co się stało nie jest winą radnych ani Burmistrza Miasta. W powyższej 

dyskusji było jasno wyjaśnione, jakie podmioty są odpowiedzialne za drastyczne podwyżki cen 

ciepła tj. Prezes ZCiW, który przygotował kalkulacje kosztów w oparciu o składające się na to 

elementy, a drugim organem jest URE. W świetle prawa, wszystko to co się zadziało jest 

zgodne z obowiązującą literą prawa. Radna zwróciła się z prośbą do Zarządców Nieruchomości 

oraz Prezesa ZCiW z pytaniem, czy liczą się z tym, że mieszkańcy przestaną płacić czynsz i że 

będzie rosło zadłużenie spółdzielni, ponieważ niektórych nie będzie stać na opłatę czynszu. 

Czy wtedy sprawy będą oddawane do komornika i odbywać się będzie eksmisja ludzi. Radna 

p. Barbara Laszuk korzystając z obecności Dyrektor MOPSu zapytała, czy mieszkańcy których 

nie będzie stać na podwyżki, będą mogli zgłosić się do MOPSu licząc na pomoc w tej sprawie.  

 

Dyrektor MOPSu p. Janina Komorowska poinformowała, że MOPS wypłaca dodatki 

mieszkaniowe i są one uzależnione od dwóch kryteriów. Po pierwsze trzeba mieć tytuł prawny 

do lokalu oraz ponosić wydatki. Jeśli dochód ma jednego członka gospodarstwa domowego w 

gospodarstwie wieloosobowym wynosi 30% przeciętnego wynagrodzenia, aktualnie jest to 

około 5.600zł. Natomiast ma się ono zmienić na początku lutego i będzie ogłoszone wyższe 

przeciętne wynagrodzenie. W gospodarstwie jednoosobowym dochód wynosi 40% 

przeciętnego wynagrodzenia i na dzień dzisiejszy jest to ok. 2.200zł. Oprócz tego, ważny jest 

też metraż, który na jedną osobę wynosi 35m2. Metraż może być zwiększony np. o 15m2 jeśli 

osoba jest niepełnosprawna. Metraż w stosunku do gospodarstw zmienia się w zależności od 

ilości osób w rodzinie, na 6 osób wynosi 70m2 . Jeśli rodzina jest większa, to na każdą osobę 

dochodzi 5m2. W chwili obecnej jeśli ktoś złoży wniosek w styczniu, to wydatki będą brane z 

grudnia, czyli w starej wysokości. Dyrektor MOPSu poinformowała, że aby dodatek został 

wyliczony na podstawie tegorocznych wydatków, to trzeba go złożyć w lutym. Jednak jeśli 

wniosek zostanie złożony w lutym, to będzie on przyznany od marca. Dyrektor MOPSu p. 

Janina Komorowska oznajmiła, że środki są wypłacane w całości przez miasto, czyli jest to 

całkowita pomoc z miasta.  

 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski poinformował, że dyskusja była potrzebna 

i celowa, ponieważ uświadomiła istniejący problem. Merytorycznie do dyskusji odniósł się 

prezes ZCiW oraz Prezes ZSM. Przedsiębiorstwa ciepłownicze mają niewielki wpływ na cenę 

ciepła systemowego i dotyczy to wszystkich instytucji ciepłowniczych w Polsce. Wysokość cen 

ciepła jest ściśle związana z rodzajem paliwa zużywanego do jego wytwarzania. Różne polityki 

stosują miasta i tak Zambrów poszedł za paliwem węglowym w gaz, a następnie w biomasę. 

Niektóre miasta poszły wyłącznie w gaz i mają teraz większe tragedie niż Zambrów. Inna 

sytuacja jest w Białymstoku, który ma spalarnię śmieci, to samo jest w Szczecinie. Burmistrz 

Miasta zdeklarował, że będą odbywały się dalsze prace nad rozwiązaniami systemowymi, które 

będą wprowadzane. Rosnąca cena ciepła jest pokłosiem braku kompleksowej regulacji dla 

ciepłownictwa systemowego. Niska rentowność oraz czasowy brak płynności finansowej 



sektora ciepłowniczego wywołany sztucznym utrzymaniem w minionych latach niskich cen 

ciepła sprawia, że firmy nie były w stanie generować zysków, które by przekazywały na 

niezbędne inwestycje. Odbiorcy mogliby płacić mniej za energię elektryczną i cieplną, gdyby 

Polska wcześniej zaczęła zmniejszać emisję i zdywersyfikować mix paliwowy. Ceny ciepła 

jako pierwsze w Polsce uderzyły w Polaków, w tym również mieszkańców Zambrowa, 

ponieważ są dużo większe niż zapowiadał Rząd ustami p. Minister, że wzrost nie będzie 

większy niż 40%. Burmistrz Miasta oznajmił, że zakup uprawnień do emisji spalin kosztuje 

spółkę ZCiW rocznie około 7-9mln zł. Zgodnie z dyrektywami UE środki ze sprzedaży 

uprawnień do emisji CO2 powinny być przeznaczane na inwestycje w odnawialne źródła 

energii. W ostatnich latach jest to ok. 60 mld euro, które z budżetu państwa powinny być 

przeznaczone na odnawialne źródła energii, a jednak Rząd przeznaczył środki na inne cele. 

Pieniądze z legendarnego dziś Krajowego Planu Odbudowy w bardzo znaczącym stopniu 

poprawiły system ciepłownictwa w Polsce, również w Zambrowie. Burmistrz Miasta 

poinformował, że Rząd w końcu przyznał się do winy, czego dowodem jest informacja o 

rządowym projekcie ustawy, który mówi obniżeniu stawki do 40% płatności od 1 marca. 

Należy pamiętać, że VAT w ubiegłym roku wynosił 5%, a w tym roku wynosi 23%. Burmistrz 

Miasta p. Kazimierz Dąbrowski poinformował, że Rada Miasta jak wszystkie samorządy w 

Polsce nie mają wpływu na cenę energii cieplnej, tak samo Rada Miasta nie ma wpływu na 

ustalanie ceny wody i odprowadzania ścieków. Rada posiadała takie kompetencje do 2017 roku 

i później przeszły one na spółkę Wody Polskie. Nawiązując do pisma mieszkańców Burmistrz 

Miasta oznajmił, że mieszkańcy posiadają bardzo dobrych Radnych, którzy godnie ich 

reprezentują w każdej sprawie.  

 

Radny p. Zbigniew Korzeniowski odnosząc się do ustawy rządowej, która ma doprowadzić do 

sytuacji, że od 1 marca cena może być niższa niż 40% podwyżki w stosunku do ceny z 2022 

roku poinformował, że niespodzianką może być VAT. Radny oznajmił, że ustawa odnosić się 

będzie do cen netto, ponieważ takie są stawki taryfowe. Jeżeli do cen netto z ubiegłego roku 

doliczymy 40% i uwzględnimy 23% VAT, to podwyżka wynosić będzie 65%, a nie 40% i jeśli 

zarządcy zrobią podwyżki 65% bo uwzględnią VAT to wiadomo kto będzie w tej sytuacji tym 

złym. 

 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski oznajmił, że mowa jest o roku 2023, a co 

będzie w roku 2024 jest wielkim znakiem zapytania.  

 

Przewodniczący Rady Miasta p. Jacek Olszewski poinformował, że niezrozumiałym był fakt, 

że w 2022 roku obowiązywała stawka 5%, gdzie wiadomo było, że ceny nośników ciepła czyli 

ropy naftowej, benzyny itd. wzrosną i aktualnie podwyższono stawkę VAT do 23%. 

Przewodniczący Rady Miasta oznajmił, że należy współczuć tym miastom i osobom, które 

ogrzewają gazem, ponieważ ich najbardziej dotknęła ta sytuacja. Należy mieć nadzieję, że Rząd 

zastosuje pewnie mechanizmy, które spowodują znaczną obniżkę cen za ciepło systemowe.  

 

Mieszkaniec Miasta poinformował, że 28 grudnia na sesji RM Przewodniczący Rady Miasta 

ograniczył jego prawa konstytucyjne w związku z dostępem do informacji publicznej. 

Mieszkaniec oznajmił, że Przewodniczący Rady Miasta naruszył art. 61 pkt 2 Konstytucji 

jednocześnie łamiąc również regulamin Rady Miasta rozdział 3 §7 ppkt. 2 . Mieszkaniec 

zapytał, czy według Przewodniczącego Rady Miasta zakłócał on w jakiś sposób przebieg obrad 

sesji Rady Miasta sygnalizując, że również nagrywa dźwięk.  

 

Przewodniczący Rady Miasta p. Jacek Olszewski odpowiedział, że po oświadczeniu przez 

mieszkańca że nagrywa on obrady poinformował, że jest bezpośredni przekaz oraz materiał jest 



do wglądu w ogólnodostępnym serwisie internetowym, dlatego nie było potrzeby nagrywania 

kogokolwiek. Przewodniczący Rady Miasta oznajmił, że nie uważa aby Radni życzyli sobie 

nagrywanie głosów.  

 

Mieszkaniec Miasta poinformował, że Przewodniczący Rady złamał Konstytucję i regulamin 

Rady Miasta, a 20 listopada 2018 roku składał ślubowanie, które m.in. mówiło o przestrzeganiu 

Konstytucji.  

 

Przewodniczący Rady Miasta p. Jacek Olszewski odpowiedział, że Mieszkaniec w dosyć 

prowokacyjny sposób wyszedł i oświadczył, że nagrywa dźwięk i prośba o zaprzestanie tego, 

była spowodowana pewnymi wymuszonymi zrachowaniami.  

 

Mieszkaniec Miasta poinformował, że kiedy po udzieleniu głosu podszedł do stołu i oznajmił, 

że nagrywa dźwięk,  zostało mu powiedziane że ma tego nie robić i w ten sposób 

Przewodniczący Rady Miasta złamał prawo. 

 

Przewodniczący Rady Miasta p. Jacek Olszewski zwrócił się z prośbą o wyjaśnienie, do czego 

zmierza mieszkaniec. 

 

Mieszkaniec Miasta odpowiedział, że zmierza do tego, aby Przewodniczący Rady Miasta 

publicznie przeprosił go.  

 

Przewodniczący Rady Miasta p. Jacek Olszewski poinformował, że jest zobowiązany do tego, 

aby osoby z zewnątrz informować o rejestracji dźwięku i obrazu. Radni z tytuły wykonywanych 

obowiązków jak i pracownicy UM z racji zajmowanego stanowiska wyrażają swoją zgodę na 

nagrywanie.  

 

Mieszkaniec Miasta zaproponował, aby odtworzyć nagranie z poprzedniej sesji i sprawdzić jak 

przebiegła sytuacja, ponieważ z jego strony nie było żadnej prowokacji. 

 

Radny p. Zbigniew Korzeniowski zwrócił się z prośbą do Mieszkańca żeby postarał się 

zrozumieć nerwową sytuację dla wszystkich. Radny oznajmił, że nawet jeśli Mieszkaniec 

poczuł, że jego prawa nie do końca zostały respektowane, to z pewnością nie było to intencyjne 

i złośliwe. Zarówno na poprzedniej sesji jak i dzisiejszej nikt nie ograniczał wystąpień, każdy 

słuchał i grzecznie odpowiadał. Radny zwrócił się z prośbą, żeby zakończyć spór bez 

dodatkowego podbijania, ponieważ wszyscy radni szanują mieszkańców przychodzących na 

sesję i przedstawiających problemy. 

  

Mieszkaniec Miasta poinformował, że ma na celu, to aby osoby oglądające nagranie miały 

świadomość, że Przewodniczący Rady nie ma prawa naruszać konstytucyjnych artykułów i nic 

by się nie stało, gdyby Przewodniczący Rady Miasta przyznał się do popełnionego błędu. 

 

Radna p. Barbara Laszuk poinformowała, że podziela zdanie Przewodniczącego Rady Miasta. 

Jednocześnie oznajmiła, że mieszkaniec mógł poczuć się dotknięty tym co się zadziało. Radna 

przypomniała, iż to ona zareagowała na to, że mieszkaniec nagrywa. Po czym Przewodniczący 

Rady Miasta zajął stanowisko. Radna p. Barbara Laszuk poinformowała, że jeśli mieszkaniec 

poczuł się dotknięty, to również go przeprasza, ponieważ czuje, że to z jej inicjatywy wynikła 

ta sytuacja.  

 



Przewodniczący Rady Miasta p. Jacek Olszewski oznajmił, że z jego strony nie było złych 

intencji. Zmieniony został nawet porządek obrad i umożliwiono wcześniejszą wypowiedź. 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że mimo to jeśli mieszkańca to usatysfakcjonuje 

to przeprasza go za zaistniałą sytuację.  

 

Mieszkaniec Miasta oznajmił, że uczynił to po to, aby ci którzy oglądają sesje nie mieli 

wrażenia, że Przewodniczący Rady Miasta będzie coś komuś ograniczał, co nie należy do jego 

kompetencji.  

3. Informacja Burmistrza w zakresie zarządzania Miastem. 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski poinformował, że chciałby uzupełnić pkt 

6 przedłożonej informacji. Wpłynęła jedna oferta Klubu Sportowego Olimpia Zambrów, która 

oferuje kwotę 1.250.000zł, postępowanie jest w toku.  

Burmistrz Miasta p. Kazimierz Dąbrowski oznajmił, że wczorajszego dnia otwarte zostały 

oferty na kompleksową modernizację obiektów oświatowych w mieście. Na SP5 wpłynęła 

jedna oferta, na SP3 wpłynęły cztery oferty, na SP4 wpłynęła jedna oferta, na Miejskie 

Przedszkole Nr 1 wpłynęła jedna oferta, na Miejskie Przedszkole Nr 4 wpłynęły 4 oferty, na 

Miejskie Przedszkole Nr 3 wpłynęły dwie oferty. Burmistrz Miasta p. Kazimierz Dąbrowski 

poinformował, że oferty na chwilę obecną są weryfikowane i sprawdzana jest wiarygodność 

dokumentów oraz wzywanie do ewentualnego uzupełnienia. Burmistrz Miasta oznajmił, że tam 

gdzie jest kilka ofert ceny są konkurencyjnie, natomiast tam gdzie jest jedna oferta ceny są 

kosmiczne. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Kulesza odnośnie pkt. 15 przedłożonej 

informacji, zapytał na czym miałaby polegać oferta nieodpłatna.  

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski odpowiedział, że obie oferty są 

analizowane, szczególnie ta nieodpłatna na czym miałaby polegać i czy nie trzeba by było 

dokładać środków. Jeśli okaże się, że oferta bezpłatna będzie do przyjęcia, to na pewno miasto 

z niej skorzysta.  

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Kulesza odnośnie pkt. 16 przedłożonej 

informacji zapytał o jaką nieruchomość chodzi.  

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski odpowiedział, że został ogłoszony 

przetarg na wykonanie na 2 lata tj. rok 2023/24 na potrzeby miasta, operaty gruntowe lub 

wyceny mieszkań.  

 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Tomasz Kosek odczytał interpelację radnych p. Kamila 

Kowalczyka, p. Anny Truchel i p. Radosława Bańkowskiego dot. drogi do nowo otwartej 

Biedronki na ul. Białostockiej.  

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Tomasz Kosek odczytał interpelację radnych  

p. Radosława Bańkowskiego, p. Anny Truchel, p. Anny Chętnik, p. Grażyny Wyszyńskiej,  

p. Henryka Rykaczewskiego dot. zmian wprowadzonych w komunikacji miejskiej.  



 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

a) zmian w budżecie Miasta Zambrów na 2023 r.; 

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Miasta Zambrów p. Anna Sadowska Piętak. 

Poinformowała, że przedstawiony projekt uchwały w materiałach w treści nie zawierał zapisu 

odnośnie Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. W związku z 

tym Burmistrz Miasta wnosi o autopoprawkę w następujący sposób. W uchwale Nr 

250/XLI/2022 Rady Miasta Zambrów z dnia 28.12.2022r. w sprawie uchwalenia budżetu 

zmienia treść §6 pkt 1-3 w miejsce na realizację zadań określonych w Gminnym Programie 

Profilaktyki zastępuję się na realizację zadań z zakresu Profilaktyki Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w ramach Zambrowskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-2025.  Jeśli chodzi 

o załączniki do projektu niniejszej uchwały, to w planie dochodów jak i wydatków w 

porównaniu do pierwszej wersji zwiększona została kwota dotacji z Funduszu Pomocy dla 

obywateli Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym, na zasiłki stałe kwotę 933zł, na 

dożywianie 338zł oraz 633,15zł na ubezpieczenie zdrowotne. W planie wydatków w rozdziale 

świadczenia rodzinne, świadczenia z funduszu alimentacyjnego proponuje się zmniejszenie 

§098 o kwotę 180.000zł. W jednostkach samorządu terytorialnego paragraf ten nie występuje, 

a dotyczył on zwrotu z tytułu wypłaconych świadczeń z funduszu alimentacyjnego. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Kulesza zwrócił się z prośbą do 

Przewodniczącego Komisji Budżetowej o udzielenie opinii komisji w sprawie zmian w 

budżecie Miasta Zambrów na 2023 r. 

Przewodniczący Komisji Budżetowej p. Zbigniew Korzeniowski poinformował, że komisja w 

głosowaniu jawnym, jednogłośnie, bez głosów przeciwnych oraz wstrzymujących pozytywnie 

zaopiniowała powyższy projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

zmian w budżecie Miasta Zambrów na 2023 r.;.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

 

Bogdan Andrzejczuk, Wiesława Arent, Radosław Bańkowski, Anna Chętnik, Ryszard 

Kaźmierczak, Zbigniew Korzeniowski, Tomasz Józef Kosek, Kamil Kowalczyk, Zbigniew 

Kulesza, Barbara Danuta Laszuk, Łukasz Miszak, Agnieszka Ogórkowska, Jacek Olszewski, 

Barbara Reinke, Henryk Rykaczewski, Anna Truchel, Cezary Witkowski, Marta Worosilak, 

Grażyna Anna Wyszyńska 

 

NIEOBECNI (2) 



Michał Klimowicz, Wioletta Walasek 

 

(Uchwałę nr XLII/255/2023 dołączono do protokołu) 

 

 

b) uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części miasta 

Zambrów dotyczącej obszaru położonego pomiędzy ulicami: Targową, Aleją Wojska 

Polskiego oraz południową granicą miasta Zambrów; 

Wprowadzenia do tematu dokonał Zastępca Burmistrza Miasta Zambrów p. Adam Libuda. 

Poinformował, że zmiana miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dotyczy 

części obszaru objętego miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego uchwalonym 

uchwałą Nr 192/XXXVIII/05 Rady Miasta Zambrów z dnia 20 grudnia 2005 r. z 

uwzględnieniem późniejszych zmian oznaczonej symbolami 01 P-U, 02 P-U, 03 P-U. Celem 

zmiany planu jest zwiększenie wskaźnika powierzchni zabudowy na terenach przemysłowych 

z towarzyszeniem usług, co pozwoli właścicielom gruntów na maksymalne wykorzystanie 

działek budowlanych. Z wnioskiem o zwiększenie wskaźnika zabudowy występował jeden z 

przedsiębiorców, który planuje rozbudowę istniejącego zakładu produkcyjnego, a wskaźnik 

zabudowy uniemożliwia realizację obiektu. Uznano za zasadne zwiększenie wskaźnika 

zabudowy na wszystkich terenach przemysłowych z towarzyszeniem usług położonych na 

terenie objętym planem miejscowym. projekt zmiany planu był wyłożony do publicznego 

wglądu. Odbyła się dyskusja publiczna nad przyjętymi rozwiązaniami w projekcie zmiany 

miejscowego planu. Zastępca Burmistrza Miasta oznajmił, że  w nieprzekraczalnym terminie 

do 30 grudnia 2022 r. nie złożono żadnych uwag. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Kulesza zwrócił się z prośbą do 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego p. Bogdana Andrzejczuka o udzielenie 

opinii komisji na temat projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego części miasta Zambrów dotyczącej obszaru położonego 

pomiędzy ulicami: Targową, Aleją Wojska Polskiego oraz południową granicą miasta 

Zambrów. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego p. Bogdan Andrzejczuk poinformował, że 

komisja w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, bez głosów przeciwnych oraz wstrzymujących 

pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

 

uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części miasta 

Zambrów dotyczącej obszaru położonego pomiędzy ulicami: Targową, Aleją Wojska 

Polskiego oraz południową granicą miasta Zambrów;.  

 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 



 

Bogdan Andrzejczuk, Wiesława Arent, Radosław Bańkowski, Anna Chętnik, Ryszard 

Kaźmierczak, Zbigniew Korzeniowski, Tomasz Józef Kosek, Kamil Kowalczyk, Zbigniew 

Kulesza, Barbara Danuta Laszuk, Łukasz Miszak, Agnieszka Ogórkowska, Jacek Olszewski, 

Barbara Reinke, Henryk Rykaczewski, Anna Truchel, Cezary Witkowski, Marta Worosilak, 

Grażyna Anna Wyszyńska 

 

NIEOBECNI (2) 

Michał Klimowicz, Wioletta Walasek 

 

(Uchwałę nr XLII/256/2023 dołączono do protokołu) 

 

 

c) przystąpienia do sporządzenia zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta Zambrów”; 

Wprowadzenia do tematu dokonał Zastępca Burmistrza Miasta Zambrów p. Adam Libuda. 

Poinformował, że z wnioskiem o zmianę przeznaczenia terenu i dopuszczenie na nim zabudowy 

wielkopowierzchniowej wystąpił właściciel terenu. Wyznaczenie obszaru dopuszczenia 

lokalizacji obiektów handlowych o powierzchni powyżej 2000 m2 jest niemożliwe w 

miejscowym planie, jeśli ich lokalizacja nie jest ujęta w studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy. Na terenie sąsiadującym z wnioskowanym 

realizowana jest budowa obiektu handlowego o powierzchni sprzedaży powyżej 2000m2. W 

związku z zapotrzebowaniem na tereny usługowe oraz handlowe wniosek Inwestora uznałem 

za zasadny. W związku z tym należy przeprowadzić kolejną procedurę zmiany Studium w 

zakresie określonym we wnioskowanej uchwale. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Kulesza zwrócił się z prośba do 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego p. Bogdana Andrzejczuka o udzielenie 

opinii komisji w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany „Studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Zambrów”. 

Przewodniczący Komisji p. Bogdan Andrzejczuk poinformował, że komisja w głosowaniu 

jawnym, jednogłośnie, bez głosów przeciwnych oraz wstrzymujących pozytywnie 

zaopiniowała powyższy projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

 

przystąpienia do sporządzenia zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego miasta Zambrów”;.  

 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 



 

Bogdan Andrzejczuk, Wiesława Arent, Radosław Bańkowski, Anna Chętnik, Ryszard 

Kaźmierczak, Zbigniew Korzeniowski, Tomasz Józef Kosek, Kamil Kowalczyk, Zbigniew 

Kulesza, Barbara Danuta Laszuk, Łukasz Miszak, Agnieszka Ogórkowska, Jacek Olszewski, 

Barbara Reinke, Henryk Rykaczewski, Anna Truchel, Cezary Witkowski, Marta Worosilak, 

Grażyna Anna Wyszyńska 

 

NIEOBECNI (2) 

Michał Klimowicz, Wioletta Walasek 

 

(Uchwałę nr XLII/257/2023 dołączono do protokołu) 

 

 

d) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Zambrów; 

 

 

Wprowadzenia do tematu dokonał Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski. 

Poinformował, że do chwili obecnej miasto posiadało w 100% własności 4 spółki, ale teraz 

przystąpiło do nowej. Jest to Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa Krajowy Zasób 

Nieruchomościami  Podlasie Sp. z o.o. Spółka została powołana 1 czerwca ubiegłego roku, 

powstała w celu utworzenia co najmniej 800 mieszkań czynszowych w woj. Podlaskim, w tym 

mieście Zambrów. Kapitał Zakładowy spółki wynosi 52.226.000zł, miasto Zambrów objęło 

udziałami 60.000zł o wartości nominalnej 50zł za każdy. Jest to udział o łącznej wartości 

nominalnej 3.000.000zł. W chwili obecnej do spółki należy 17 gmin woj. Podlaskiego, które 

tez planują budowę. Najważniejszym celem spółki jest budowa mieszkań o umiarkowanym 

czynszu i niskich kosztach eksploatacyjnych. Burmistrz Miasta oznajmił, że została powołana 

Rada Nadzorcza  i w dniu 20 stycznia zgromadzenie wspólników podjęło uchwałę o 

zatwierdzeniu planu rzeczowo-finansowego na 2023 rok. W planie jest zapisane, że miasto 

Zambrów przekaże aportem grunty na ul. Magazynowej do spółki w III lub IV kwartale 

bieżącego roku. Należy pamiętać, że VAT trzeba odprowadzić 23% od wartości wyliczonej 

przez rzeczoznawcę majątkowego, także dla miasta będzie to duże obciążenie i koszt. Burmistrz 

Miasta poinformował, że na spotkaniu obecny był odpowiedzialny za to Minister, który 

oznajmił, że na razie środków w budżecie państwa nie ma. 

 

Radna p Grażyna Wyszyńska zapytała, czy w związku z brakiem środków nastąpi zawieszenie.  

 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski odpowiedział, że nie. Poinformował, że 

prace będą, a kapitał wynosi ponad 52.000.000zł i jeśli jeden budynek kosztuje od 7 do 9 mln 

zł. to można już coś rozpocząć.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Kulesza zwrócił się z prośbą do 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego o udzielenie opinii komisji w sprawie 

projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Zambrów.  

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego p. Bogdan Andrzejczuk poinformował, że 

komisja w głosowaniu jawnym, jednogłośnie,  bez głosów przeciwnych oraz wstrzymujących 

pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały.  

 



Radna p. Grażyna Wyszyńska zwróciła się z prośbą o wyjaśnienie, czy jest już opracowany 

regulamin przyznawania mieszkań.  

 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski odpowiedział, że jest jeszcze na to za 

wcześnie. W odpowiednim czasie program zostanie przedstawiony i uchwałą będzie 

zatwierdzony przez RM.  

 

Radna p. Anna Truchel zapytała, ile budynków ma powstać oraz ile mieszkań ma być w jednym 

budynku.  

 

Burmistrz Miasta p.  Kazimierz Dąbrowski opowiedział że koncepcja, która wykonana została 

3 lata temu przewiduje 3 budynki. Burmistrz poinformował, że będzie starał się przeforsować, 

żeby powstały tam 4 budynki każdy po około 30 mieszkań. 

 

Radna p. Anna Chętnik zwróciła się z prośbą o udzielenie informacji dot. Składu Nadzorczego.  

 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski odpowiedział, że nie pamięta wszystkich 

nazwisk. Burmistrz oznajmił, że 17 samorządów jest podzielonych na 3 samorządy  

i mają one jednego reprezentanta. Miasto Zambrów ma swojego przedstawiciela i jest nim  

p. Krzysztof Kapitan.  

 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Zambrów;.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

 

Bogdan Andrzejczuk, Wiesława Arent, Radosław Bańkowski, Anna Chętnik, Ryszard 

Kaźmierczak, Zbigniew Korzeniowski, Tomasz Józef Kosek, Kamil Kowalczyk, Zbigniew 

Kulesza, Barbara Danuta Laszuk, Łukasz Miszak, Agnieszka Ogórkowska, Jacek Olszewski, 

Barbara Reinke, Henryk Rykaczewski, Anna Truchel, Cezary Witkowski, Marta Worosilak, 

Grażyna Anna Wyszyńska 

 

NIEOBECNI (2) 

Michał Klimowicz, Wioletta Walasek 

 

(Uchwałę nr XLII/258/2023 dołączono do protokołu) 

 

 

e) zmiany uchwały w sprawie utworzenia jednostki budżetowej Żłobek Miejski w Zambrowie;  

 

Wprowadzenia do tematu dokonał Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski. 



Poinformował, że zmiana uchwały podyktowana jest wnioskiem Dyrektor Żłobka p. Elżbiety 

Perkowskiej. W § 10 w ust. 2 po pkt 5 dodaje się pkt 6 w brzmieniu: 

„6) rodziców/opiekunów prawnych pozostających w zatrudnieniu, prowadzących działalność 

gospodarczą, uczących się w szkole lub w szkole wyższej.” Chodzi tu o kwestię przyjęcia 

dziecka podczas rekrutacji, żeby ci rodzice również mogli skorzystać z priorytetu. Zmiana 

wprowadzona będzie również w §12 ust. 3, który otrzyma brzmienie „3. W przypadku 

nieobecności dziecka w Żłobku opłata za wyżywienie podlega zmniejszeniu 

w wysokości 100% stawki dziennej za wyżywienie, jeżeli nieobecność dziecka została 

zgłoszona przez  rodzica/opiekuna prawnego do godziny 8:00 w dniu nieobecności.”. Burmistrz 

oznajmił, że do tej pory opłata za wyżywienie podlegała zmniejszeniu w przypadku zgłoszenia 

nieobecności dziecka do godziny 1000 dnia poprzedzającego.  

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Kulesza zwrócił się z prośba od 

Przewodniczącego Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej  p. Łukasza Miszaka o udzielenie 

opinii komisji w sprawie zmiany uchwały w sprawie utworzenia jednostki budżetowej Żłobek 

Miejski w Zambrowie.  

Przewodniczący Komisji p. Łukasz Miszak poinformował, że komisja w głosowaniu jawnym, 

jednogłośnie, bez głosów przeciwnych oraz wstrzymujących pozytywnie zaopiniowała 

powyższe projekt uchwały.  

Radna p. Grażyna Wyszyńska poinformowała, że zmiany są bardzo korzystne idące naprzeciw 

rodzicom, ponieważ zdarza się, że dziecko zagorączkuje w nocy i rodzic może zgłosić to nie 

ponosząc dodatkowych kosztów. Radna oznajmił, że uwzględnienie rodziców studiujących  też 

jest zasadne, ponieważ często rodzice są młodzi i się dokształcają. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały w sprawie utworzenia jednostki budżetowej Żłobek Miejski w Zambrowie; .  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 



 

Bogdan Andrzejczuk, Wiesława Arent, Radosław Bańkowski, Anna Chętnik, Ryszard 

Kaźmierczak, Zbigniew Korzeniowski, Tomasz Józef Kosek, Kamil Kowalczyk, Zbigniew 

Kulesza, Barbara Danuta Laszuk, Łukasz Miszak, Agnieszka Ogórkowska, Jacek Olszewski, 

Barbara Reinke, Henryk Rykaczewski, Anna Truchel, Cezary Witkowski, Marta Worosilak, 

Grażyna Anna Wyszyńska 

 

NIEOBECNI (2) 

Michał Klimowicz, Wioletta Walasek 

 

(Uchwałę nr XLII/259/2023 dołączono do protokołu) 

 

 

 

f) zmiany uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu stosowanej do 

ustalenia wysokości zwrotu kosztów dowożenia dzieci niepełnosprawnych do szkół i 

przedszkoli; 

 

Wprowadzenia do tematu dokonał Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski. 

Poinformował, że 22 listopada Rada  podejmowała uchwałę określającą pojemność skokową 

silnika. Weszło jednak rozporządzenie Ministra Infrastruktury z 22 grudnia, które zmienia 

pojemność skokową silnika pow. 900 cm3 z 1,04zł na 1,15zł i obowiązkiem jest 

zweryfikowanie uchwały do rozporządzenia Ministra. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Kulesza zwrócił się z prośbą do 

Wiceprzewodniczącej Komisji Kultury i Oświaty p. Agnieszki Ogórkowskiej o udzielenie 

opinii komisji nt. projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia stawki za 

1 kilometr przebiegu pojazdu stosowanej do ustalenia wysokości zwrotu kosztów dowożenia 

dzieci niepełnosprawnych do szkół i przedszkoli. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty p. Agnieszka Ogórkowska poinformowała, że 

komisja w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, bez głosów przeciwnych oraz wstrzymujących 

pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

 

zmiany uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu stosowanej do 

ustalenia wysokości zwrotu kosztów dowożenia dzieci niepełnosprawnych do szkół i 

przedszkoli;.  

 



 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

 

Bogdan Andrzejczuk, Wiesława Arent, Radosław Bańkowski, Anna Chętnik, Ryszard 

Kaźmierczak, Zbigniew Korzeniowski, Tomasz Józef Kosek, Kamil Kowalczyk, Zbigniew 

Kulesza, Barbara Danuta Laszuk, Łukasz Miszak, Agnieszka Ogórkowska, Jacek Olszewski, 

Barbara Reinke, Henryk Rykaczewski, Anna Truchel, Cezary Witkowski, Marta Worosilak, 

Grażyna Anna Wyszyńska 

 

NIEOBECNI (2) 

Michał Klimowicz, Wioletta Walasek 

 

(Uchwałę nr XLII/260/2023 dołączono do protokołu) 

 

 

g) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności 

zwierząt na terenie Miasta Zambrów na rok 2023; 

Wprowadzenia do tematu dokonał Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski. 

Poinformował, że projekt ustawy o ochronie zwierząt z 1997r. mówi, że organ stanowiący 

jakim jest RM ma obowiązek uchwalić coroczny Program opieki na zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na 2023 rok.  W załączniku opisane jest co zawiera 

program zgodnie z ustawą.  

Przewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Jacek Olszewski zwrócił się z prośbą do 

Przewodniczącego Komisji Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego p. Kamila 

Kowalczyka o opinię komisji nt. projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Miasta Zambrów 

na rok 2023. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego p. Kamil Kowalczyk 

poinformował, że  komisja w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, bez głosów przeciwnych oraz 

wstrzymujących pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

Radna p. Barbara Laszuk oznajmiła, że ma dwa wnioski od opiekunek kotów. Pierwszy dotyczy 

tego, aby umożliwić zakup karmy dla kotów bezpośrednio przez opiekunki. Panie tłumaczyły, 

że koty nie zawsze chcą jeść to co otrzymają i chętnie kupowałyby tańszą karmę same. Drugi 

wniosek dotyczy zabezpieczenia w programie środków na dofinansowanie sterylizacji i 

kastracji psów oraz kotów. Panie wniosek swój motywowały tym, że zmniejszy się bezdomność 

zwierząt i pozwoli to również na zmniejszenie wydatków na schronisko w przyszłych latach. 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski odpowiedział, że jeśli chodzi o 

indywidualne zakupy, to jest to raczej niemożliwe, ponieważ jeśli każdy mieszkaniec będzie 

kupował sam , to zrobi się zamieszanie chociażby w fakturach. Burmistrz poinformował, że jest 



do tej sprawy przeznaczony pracownik i należy do niego zgłaszać wszelkie uwagi. Odnośnie 

sterylizacji, to być może jest ona potrzebna , jednak w tegorocznym budżecie nie ma środków 

na ten cel i trzeba byłoby je zabrać z innego zadania. Burmistrz Miasta oznajmił, że przy 

konstruowaniu budżetu na 2024 rok należy złożyć wniosek i wtedy może będzie możliwość 

zrealizowania. 

Radna p. Barbara Reinke poinformowała, że w ubiegłym tygodniu miała telefon od mieszkanki 

Laskowca z informacją o zaniedbanym psie, którego buda stoi w wodzie już jakiś czas. Pani 

informowała, że dzwoniła do Wójta w tej sprawie, jednak Wójt odsyłał ją w tej sprawie do 

policji. Policja niestety powiedziała, że nie zajmuje się takimi sprawami. W związku z prośbą 

mieszkanki Laskowca radna p. Barbara Reinke zapytała, gdzie można zgłosić się w takiej 

sprawie i odebrać psa właścicielowi.  

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski odpowiedział, że jest to w kompetencji  

Wójta oraz jego pracowników. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności 

zwierząt na terenie Miasta Zambrów na rok 2023;.  

 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

 

Bogdan Andrzejczuk, Wiesława Arent, Radosław Bańkowski, Anna Chętnik, Ryszard 

Kaźmierczak, Zbigniew Korzeniowski, Tomasz Józef Kosek, Kamil Kowalczyk, Zbigniew 

Kulesza, Barbara Danuta Laszuk, Łukasz Miszak, Agnieszka Ogórkowska, Jacek Olszewski, 

Barbara Reinke, Henryk Rykaczewski, Anna Truchel, Marta Worosilak, Grażyna Anna 

Wyszyńska 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Cezary Witkowski 

 

NIEOBECNI (2) 

Michał Klimowicz, Wioletta Walasek 

 

(Uchwałę nr XLII/261/2023 dołączono do protokołu) 

 

 

h) przyjęcia programu osłonowego w zakresie udzielania pomocy w ramach programu „Korpus 

Wsparcia Seniorów” na rok 2023; 



Wprowadzenia do tematu dokonał Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski. 

Poinformował, że podobna uchwała podejmowana była w ubiegłym roku i musi być ona 

wzmacniana co roku. W złączniku opisane jest, że jest to program osłonowy w rozumieniu art. 

ustawy o pomocy społecznej. Celem programu jest pomoc i zapewnienie usług wsparcia dla 

seniorów w wieku 65+ poprzez świadczenie usług wynikających z bieżących potrzeb. Program 

będzie realizowany poprzez pracowników socjalnych, bezpośrednio wykonujących pracę w 

terenie. Wsparcie udzielanie będzie seniorom, którzy mają problem z samodzielnym 

funkcjonowaniem ze względów zdrowotnych, prowadzących samodzielne gospodarstwo 

domowe lub mieszkających z osobami bliskimi, które nie są w stanie zapewnić seniorom 

poczucia bezpieczeństwa i wsparcia. Powyższy program jest bezpłatny i miasto może otrzymać 

dotacje do niego, jeśli udział środków własnych wyniesie  co najmniej 20%. Natomiast w 

ubiegłym roku było tak, że program był całkowicie opłacany z budżetu państwa. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Jacek Olszewski zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego 

Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej p. Łukasza Miszaka o udzielenie opinii komisji nt. 

przyjęcia programu osłonowego w zakresie udzielania pomocy w ramach programu „Korpus 

Wsparcia Seniorów” na rok 2023. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej p. Łukasz Miszak poinformował, że 

komisja w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, bez głosów przeciwnych oraz wstrzymujących 

pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

Radna p. Barbara Laszuk zapytała, dlaczego senior decydujący się na korzystanie z pomocy, 

powinien zgłosić się przez infolinię, a nie bezpośrednio do MOPSu. Interes ten powinien leżeć 

po stronie pracowników MOPSu, ponieważ są seniorzy niepełnosprawni, którzy nawet nie 

wychodzą z domu, a pracownicy mają orientację gdzie takie osoby są. 

Dyrektor MOPS p. Janina Komorowska odpowiedziała, że jeśli chodzi o infolinię, to jest to 

program rządowy i w wytycznych podana jest infolinia przez którą również można dostać się 

do MOPSu. Natomiast jeśli chodzi o seniorów, to mogą zgłaszać się telefonicznie bądź 

osobiście. Dyrektor MOPS poinformowała, że jest to program dla osób niewychodzących z 

domu i jeśli do pracowników dotrze jakikolwiek sygnał, to taka osoba z pewnością znajdzie się 

w programie. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

przyjęcia programu osłonowego w zakresie udzielania pomocy w ramach programu „Korpus 

Wsparcia Seniorów” na rok 2023;.  

 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 



Wyniki imienne: 

ZA (17) 

 

Bogdan Andrzejczuk, Wiesława Arent, Radosław Bańkowski, Anna Chętnik, Ryszard 

Kaźmierczak, Zbigniew Korzeniowski, Tomasz Józef Kosek, Kamil Kowalczyk, Zbigniew 

Kulesza, Łukasz Miszak, Agnieszka Ogórkowska, Jacek Olszewski, Barbara Reinke, Henryk 

Rykaczewski, Anna Truchel, Marta Worosilak, Grażyna Anna Wyszyńska 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

 

Barbara Danuta Laszuk, Cezary Witkowski 

 

NIEOBECNI (2) 

Michał Klimowicz, Wioletta Walasek 

 

(Uchwałę nr XLII/262/2023 dołączono do protokołu) 

 

 

 

i) zatwierdzenia planów pracy komisji Rady Miasta Zambrów na 2023 r.; 

Przewodniczący Rady Miasta p. Jacek Olszewski poinformował, że Komisje RM na obradach 

ustaliły zamierzenia na 2023 rok. Wyjątkiem była Komisja Skarg, Wniosków i Petycji, która 

plan pracy zawiera w nazwie.  

Przewodniczący Rady Miasta p. Jacek Olszewski zwrócił się z prośbą do Przewodniczących 

poszczególnych komisji o udzielenie opinii komisji w sprawie zatwierdzenia planów pracy 

komisji Rady Miasta Zambrów na 2023 r. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej p. Barbara Reinke poinformowała, że komisja w 

głosowaniu jawnym jednogłośnie, bez głosów przeciwnych oraz wstrzymujących pozytywnie 

zaopiniowała plan pracy na 2023 rok. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty p. Agnieszka Ogórkowska poinformowała, że 

Radna p. Grażyna Wyszyńska zaproponowała dodanie do planu pracy pkt. Informacja o 

diagnozie potrzeb mieszkańców Zambrowa dotyczących zapotrzebowania na miejsca w 

żłobkach i placówkach oświatowych oraz pkt. Informacja o sytuacji finansowej żłobków oraz 

placówek oświatowych zarządzanych przez miasto Zambrów. Komisja w głosowaniu jawnym, 

jednogłośnie, bez głosów przeciwnych oraz wstrzymujących pozytywnie zaopiniowała plan 

pracy komisji na 2023 r. 

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej p. Łukasz Miszak poinformował, że 

komisja w głosowaniu jawnym 4 głosami za przy 1 nieobecnym pozytywnie zaopiniowała plan 

racy komisji na 2023 rok. 
 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego p. Bogdan Andrzejczuk poinformował, że 

komisja w głosowaniu jawnym jednogłośnie, bez głosów przeciwnych oraz wstrzymujących 

pozytywnie zaopiniowała plan pracy komisji na 2023 rok. 



Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska p. Kamil Kowalczyk poinformował, że komisja 

w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, bez głosów przeciwnych oraz wstrzymujących 

pozytywnie zaopiniowała plan pracy komisji na 2023 rok.  

Przewodniczący Komisji Budżetowej p. Zbigniew Korzeniowski poinformował, że komisja w 

głosowaniu jawnym, jednogłośnie, bez głosów przeciwnych oraz wstrzymujących pozytywnie 

zaopiniowała plan pracy komisji na 2023 rok.  

 

Głosowano w sprawie: 

zatwierdzenia planów pracy komisji Rady Miasta Zambrów na 2023 r.;.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

 

Bogdan Andrzejczuk, Wiesława Arent, Radosław Bańkowski, Anna Chętnik, Ryszard 

Kaźmierczak, Zbigniew Korzeniowski, Tomasz Józef Kosek, Kamil Kowalczyk, Zbigniew 

Kulesza, Barbara Danuta Laszuk, Łukasz Miszak, Agnieszka Ogórkowska, Jacek Olszewski, 

Barbara Reinke, Henryk Rykaczewski, Anna Truchel, Cezary Witkowski, Marta Worosilak, 

Grażyna Anna Wyszyńska 

 

NIEOBECNI (2) 

Michał Klimowicz, Wioletta Walasek 

 

(Uchwałę nr XLII/263/2023 dołączono do protokołu) 

 

 

 

j) przyjęcia Apelu do Rządu RP w przedmiocie wycofania z dalszego procedowania projektu 

„Ustawy o ochronie ludności oraz stanie klęski żywiołowej". 

Przewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Jacek Olszewski poinformował, że temat ten 

poruszany był na poprzednich obradach sesji RM i został przełożony na obrady dzisiejszej sesji.  

Przewodniczący Rady Miasta p. Jacek Olszewski zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego 

Komisji Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego p. Kamila Kowalczyka o udzielenie 

opinii komisji nt. przyjęcia Apelu do Rządu RP w przedmiocie wycofania z dalszego 

procedowania projektu „Ustawy o ochronie ludności oraz stanie klęski żywiołowej". 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego p. Kamil Kowalczyk 

poinformował, że komisja w głosowaniu jawnym 2 głosami za, przy 3 wstrzymujących 

pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Jacek Olszewski przedstawił opinię Radcy Prawnego  

p. Krzysztofa Kapitana w sprawie powyższego apelu.  



Radny p. Zbigniew Korzeniowski poinformował, że na poprzedniej sesji zgłaszał wątpliwości 

co do apelu. Nie do intencji wnioskodawców czy zasadności, ale bardziej do kwestii, że RM  

jako organ nie ma odpowiednich kompetencji do takich spraw. Opinia Radcy Prawnego zdaje 

się potwierdzać wątpliwości w sposób prawniczy. Radny oznajmił, że właściwszym byłoby 

skonstruowanie listy dla poszczególnych osób z podpisami do apelu i nie angażowanie w to 

organu jakim jest Rady Miasta. Jeśli doszłoby do uchwalenia uchwały wraz z apelem i 

Przewodniczący Rady Miasta musiałby to podpisać, to weszłaby ona w obieg formalny. Radny 

p. Zbigniew Korzeniowski poinformował, że weźmie pod uwagę opinię Radcy Prawnego i 

będzie głosował przeciw.  

Radny p. Kamil Kowalczyk oznajmił, że każdy z radnych mógł przyjść na posiedzenie Komisji 

Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego, na którym obecny był również Radca Prawny.  

 

Głosowano w sprawie: 

 

przyjęcia Apelu do Rządu RP w przedmiocie wycofania z dalszego procedowania projektu 

„Ustawy o ochronie ludności oraz stanie klęski żywiołowej"..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 11, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

 

Radosław Bańkowski, Kamil Kowalczyk, Łukasz Miszak, Anna Truchel 

 

PRZECIW (3) 

Zbigniew Korzeniowski, Agnieszka Ogórkowska, Cezary Witkowski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (11) 

 

Bogdan Andrzejczuk, Wiesława Arent, Anna Chętnik, Tomasz Józef Kosek, Zbigniew Kulesza, 

Barbara Danuta Laszuk, Jacek Olszewski, Barbara Reinke, Henryk Rykaczewski, Marta 

Worosilak, Grażyna Anna Wyszyńska 

 

BRAK GŁOSU (1) 

Ryszard Kaźmierczak 

 

NIEOBECNI (2) 

Michał Klimowicz, Wioletta Walasek 

 

(Uchwałę nr XLII/264/2023 dołączono do protokołu) 

 

 

 

7. Przyjęcie sprawozdania Komisji Rewizyjnej oraz pozostałych komisji Rady Miasta 

Zambrów z pracy w 2022 r. 



Przewodniczący Rady Miasta p. Jacek Olszewski poinformował, że RM w okresie 

sprawozdania obradowała na 9 sesjach. W miesiącu styczniu 2022 roku pierwsza podjęta 

uchwała nosiła Nr 188 było to na XXXIII sesji RM. Natomiast w grudniu 2022 roku ostatnią 

regulacją była uchwała Nr 254 i uchwalona została na XLI sesji RM. Łącznie w 2022 roku 

podjętych zostało 66 uchwał. Z początkiem kadencji Rada Miasta ustaliła 7 komisji. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Jacek Olszewski zwrócił się z prośbą do Przewodniczących 

poszczególnych komisji o udzielenie opinii komisji nt. sprawozdania z działalności komisji w 

2022 roku. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej p. Barbara Reinke poinformowała, że komisja w 

głosowaniu jednogłośnie, bez głosów przeciwnych oraz wstrzymujących pozytywnie 

zaopiniowała sprawozdanie z działalności.  

Przewodniczący Komisji Budżetowej p. Zbigniew Korzeniowski poinformował, że komisja w 

głosowaniu jawnym, jednogłośnie, bez głosów przeciwnych oraz wstrzymujących pozytywnie 

zaopiniowała sprawozdanie z działalności komisji w 2022 r. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty p. Agnieszka Ogórkowska poinformowała, że 

komisja w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, bez głosów przeciwnych oraz wstrzymujących 

pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z działalności Komisji w 2022 r.  

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej p. Łukasz Miszak poinformował, że 

Komisja w głosowaniu jawnym, 4 głosami za, przy 1 nieobecnym pozytywnie zaopiniowała 

sprawozdanie z działalności komisji w 2022 r. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego p. Bogdan Andrzejczuk poinformował, że 

Komisja w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, bez głosów przeciwnych oraz wstrzymujących 

pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z działalności komisji w 2022 r. 

 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego p. Kamil Kowalczyk 

poinformował, że Komisja w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, bez głosów przeciwnych oraz 

wstrzymujących pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z działalności komisji w 2022 r. 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji p. Anna Truchel poinformowała, że 

komisja w głosowaniu jawnym jednogłośnie, bez głosów przeciwnych oraz wstrzymujących 

pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z działalności komisji w 2022 r. 

 

 

8. Informacja o wykonaniu planu finansowego rachunku Funduszu Pomocy na rzecz pomocy 

Ukrainie, w szczególności obywatelom Ukrainy dotkniętym konfliktem zbrojnym na 

terytorium Ukrainy. 

Wprowadzenia do tematu dokonał Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski. 

Poinformował, że zgodnie z art. 14 ust. 19 ustawy z 2022 roku obowiązkiem Burmistrza jest 

przedłożenie organowi stanowiącemu informacji o wykonaniu planu finansowego rachunku 

funduszu pomocy i w przekazanych materiałach przedstawiona została pełna informacja. 

 



Przewodniczący Rady Miasta p. Jacek Olszewski zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego 

Komisji Budżetowej p. Zbigniewa Korzeniowskiego o udzielenie opinii komisji w sprawie 

powyższej informacji.  

Przewodniczący Komisji Budżetowej p. Zbigniew Korzeniowski poinformował, że komisja w 

głosowaniu jawnym, pozytywnie zaopiniowała informacje o wykonaniu planu finansowego 

rachunku Funduszu Pomocy na rzecz pomocy Ukrainie, w szczególności obywatelom Ukrainy 

dotkniętym konfliktem zbrojnym na terytorium Ukrainy. 

 

9. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez jednostkę samorządu 

terytorialnego za rok 2022. 

Wprowadzenia do tematu dokonał Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski. 

Poinformował, że co roku zgodnie z art. 30 ustawy Karta Nauczyciela organ prowadzący w 

terminie do 10 lutego przedstawia organowi stanowiącemu i RIO kwoty wynagrodzeń.  

 

10. Wolne wnioski oraz sprawy różne. 

Przewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Jacek Olszewski przedstawił harmonogram pracy 

RM na miesiąc luty. 

Radny p. Cezary Witkowski poinformował, że 5 lutego o godz. 1600 odbędzie się koncert 

Młodzieżowej Orkiestry Dętej, na który serdecznie wszystkich zaprasza.  

 

11. Zamknięcie obrad. 

 

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad sesji Przewodniczący Rady 

Miasta Zambrów p. Jacek Olszewski podziękował wszystkim za przybycie i udział w obradach, 

następnie zamknął XLII sesję Rady Miasta Zambrów. 

Na tym obrady XLII sesji zostały zakończone. 

 

     Przewodniczący 

Rada Miasta Zambrów 

   Protokołowała                                                                                    Jacek Olszewski 

Aleksandra Zaleska 

 

 

 

  

  


